

## **Follow-up One: Breakdown of Budget 2024 Chapter 6 Funding Between ISC and CIRNAC**

### Exchange:

**Senator Marshall:** I'm wondering what the split is. I was looking at chapter 6 in the budget. It's mostly Indigenous-related expenditures. I'm wondering how much is for your department and how much is for Ms. Bess's department.

**Mr. Thompson:** Do you know the split?

**Senator Marshall:** I'm just trying to track the expenditures. I'll just move on to the —

**Ms. Bess:** Senator Marshall, there —

**Senator Marshall:** — I think we only have five minutes, and I'm well on my way here.

### Response:

**Total ISC investments: \$7.47B / Total des investissements de SAC : 7,47 milliard de dollars**

**Total CIRNAC Investments: \$1.0647 B/ Total des investissements de RCAANC : 1,0647 milliard de dollars**

### Chapter 6 Funding to ISC:

- \$1.24B over 10 years for implementation of *An Act respecting First Nations, Inuit and Métis children, youth and families* (First Nation communities)
- \$533.5M over 10 years for implementation of *An Act respecting First Nations, Inuit and Métis children, youth and families* (Inuit communities)
- \$649.4M over 2 years for First Nations elementary and secondary education critical program integrity
- \$242.7M over 3 years to support Canada's economic recovery through critical supports to Indigenous post-secondary students and institutions
- \$927.3M over 5 years and \$169M ongoing to address urgent needs for income assistance on-reserve
- \$27M over 2 years to address gaps in family violence prevention
- \$60M over 2 years to support Friendship Centres across the country
- \$630.2M over 2 years to sustain support for modernized mental wellness and problematic substance use treatment services
- \$105M over 5 years for First Nations health transformation
- \$562.5M over 1 year to maintain non-insured health benefits
- \$91.3M over 4 years to address safety and security issues in remote and isolated health care settings
- \$167.5M over 5 years to address anti-Indigenous racism in health care
- \$121.7M over 1 year to renew Canada's commitment to Inuit children (Inuit Child First Initiative)
- \$241.7M over 3 years for targeted investments in priority health facilities in First Nations communities
- \$36M over 3 years to deliver regional clean energy initiatives for Indigenous communities
- \$2.5M over 1 year for to support the Indigenous Tourism Association of Canada

- \$350M over 5 years for the Aboriginal Entrepreneurship Program and recapitalization of the Metis Capital Corporations
- \$53M over 5 years and \$10.6M ongoing to stabilize Indian Act registration services
- \$471M over 3 years for First Nations education facilities
- \$77.6M over 5 years for First Nations climate resiliency (structural mitigation)
- \$89M over 4 years for First Nations climate resiliency (winter roads)
- \$275M over 2 years for the renewal of sunseting funding for Indigenous governance and capacity
- \$426M over 5 years to accelerate First Nations housing investments
- \$57.2M over 5 years for FireSmart program renewal
- \$20.9M over 3 years for structural fire protection
- \$12.6M over 2 years to continue implementing and advancing the New Fiscal Relationship

**Total ISC investments: \$7.47B**

Chapter 6 Funding to CIR:

- \$91 million over two years, starting in 2024-25, to increase the support provided to communities to document, locate, and memorialize burial sites at former residential schools.
- \$5 million over three years, starting in 2025-26, to Crown-Indigenous Relations and Northern Affairs Canada to establish a program to combat Residential School denialism.
- \$4 million over two years, starting in 2024-25, to support Indigenous partners to engage their membership on the long-term redevelopment of 100 Wellington and 119 Sparks into a national space for Indigenous Peoples, including a dedicated space for Algonquin people.
- \$12.5 million over two years, starting in 2024-25, to support the Indigenous Youth Roots organization to identify and partner with Indigenous-led organizations. This will ensure the continued delivery of programming to empower Indigenous youth, as recommended in Truth and Reconciliation Commission Call to Action 66.
- \$96.4 million over two years, starting in 2024-25, to ensure that Indigenous communities can fully participate in the negotiation process (RIRSD).
- \$1.3 million over three years, starting in 2024-25, to co-develop with Indigenous partners, on a priority first phase, a regional Red Dress Alert system.
- \$45M over 2 years, starting in 2024-2025, to support the Makivik Corporation in addressing harms caused by historical federal policies that led to the slaughter of sled dogs and the loss of Inuit culture.
- \$62 million for Self-Governing and Modern Treaty First Nations to accelerate work in narrowing housing and infrastructure gaps
- \$370 million for Inuit communities to accelerate work in narrowing housing and infrastructure gaps
- \$60 million for Métis communities to accelerate work in narrowing housing and infrastructure gaps
- \$10.4 million for Modern Treaty and Self-Governing First Nations to develop greater climate resiliency and deploy structural mitigation strategies that protect communities, homes, and essential infrastructure from climate disasters.
- \$21 million for Section 35 Rights in British Columbia.

- \$20 million for to support, in partnership with the Government of Manitoba, Indigenous partners, and impacted families, efforts to search the Prairie Green Landfill for the remains of missing and murdered Indigenous women.
- \$74.1 million for infrastructure to build and renovate safe and healthy learning environments for First Nations students.

**Total CIR Investments: \$872.7M**

Chapter 6 Funding to Northern Affairs:

- \$23.2 million in 2024-25, for Nutrition North Canada's subsidy program to lower the cost of nutritious food and other essential household items; and,
- \$101.1 million over three years starting in 2024-25, to support the Harvesters Support Grant and Community Food Program Fund and promote Indigenous communities in implementing culturally appropriate, local solutions to address food insecurity.
- \$5.2 million over two years, starting in 2024-25, to Crown-Indigenous Relations and Northern Affairs Canada to support the Dechinta Centre for Research and Learning.
- \$9 million in 2023-24 to support Indigenous governments directly affected by the 2023 wildfires in the Northwest Territories.
- \*\$3.5 million, for 2024-2025, for updated baseline funding for Polar Knowledge Canada
- \*\*\$50 million over two years, beginning in 2024-25, on a cash basis, for Canada's Regional Development Agencies to support local innovative housing solutions across the country, such as designing and upscaling of modular homes, the use of 3D printing, mass timber construction, and panelized construction. This builds on the success of dozens of existing innovative projects already funded and underway in communities across the country

\*Announced in Chapter 7

\*\*Announced in Chapter 1

**Total NA Investments: \$192M**

**Total CIRNAC Investments: \$1,064.7M**

ISC and CIRNAC Funding from Other Government Departments

- \$64M over 4 years for multiple departments to address environmental liabilities through the assessment and remediation of contaminated sites under federal responsibility (from EDSC; ISC and CIRNA carveout TBD)
- \$150.7M over 1 year for the Youth Employment and Skills Strategy Program to provide job placements and employment supports to youth (from ESDC; ISC carveout TBD)
- \$1B over 4 years for the creation of a National School Food Program (from ESDC; ISC carveout TBD)

## **Follow-up Two: Breakdown of Expenditures Related to Professional Services**

### Exchange:

**The Chair:** The detail of \$4.3 billion? I have one last question for Crown-Indigenous Relations and Northern Affairs Canada. I see the millions and billions of dollars in negotiations and remittances. I almost regret not having done Indigenous law. Can we have an idea of the professional fees within your departments that are related to land disputes or treaty negotiations? How many professional fees do you pay to consultants, accountants, historians and lawyers? I would like to have a list of what seems to be quite significant amounts.

### Context:

CIRNAC reviewed the video and the starting question about '4,3 milliards' was a comment about another matter and not related to CIRNAC question.

### Response:

In 2023-24, Crown-Indigenous Relations and Northern Affairs Canada spent approximately \$114 million in Professional Services for consultants, accountants, historians and lawyers related to land or other claims, treaty negotiations and litigation.

Funded initiatives - CIRNAC

Crown Indigenous-Relations: Funded Initiatives - Chapter 6	Amount in millions
To increase the support provided to communities to document, locate, and memorialize burial sites at former residential schools - over two years, starting in 2024-25	91.0
To establish a program to combat Residential School denialism - over three years, starting in 2025-26	5.0
To support Indigenous partners to engage their membership on the long-term redevelopment of 100 Wellington and 119 Sparks into a national space for Indigenous Peoples, including a dedicated space for Algonquin people - over two years,	4.0
To support the Indigenous Youth Roots organization to identify and partner with Indigenous-led organizations. This will ensure the continued delivery of programming to empower Indigenous youth, as recommended in Truth and Reconciliation Commission Call to Action 66 - over two years, starting in 2024-25	12.5
To ensure that Indigenous communities can fully participate in the negotiation process (RIRSD) over two years, starting in	96.4
To co-develop with Indigenous partners, on a priority first phase, a regional Red Dress Alert system - over three years, starting in 2024-25	1.3
To support the Makivik Corporation in addressing harms caused by historical federal policies that led to the slaughter of sled dogs and the loss of Inuit culture - over 2 years, starting in 2024-25	45.0
Self-Governing and Modern Treaty First Nations to accelerate work in narrowing housing and infrastructure gaps - over 5 years, starting in 2024-25	62.0
Inuit communities to accelerate work in narrowing housing and infrastructure gaps - over 5 years, starting in 2024-25	370.0
Métis communities to accelerate work in narrowing housing and infrastructure gaps - over 5 years, starting in 2024-25	60.0
Modern Treaty and Self-Governing First Nations to develop greater climate resiliency and deploy structural mitigation strategies that protect communities, homes, and essential infrastructure from climate disasters - over 5 years, starting in 2024-25	10.4
Section 35 Rights in British Columbia - over 5 years, starting in 2024-25	21.0
To support, in partnership with the Government of Manitoba, Indigenous partners, and impacted families, efforts to search the Prairie Green Landfill for the remains of missing and murdered Indigenous women - in 2024-25	20.0
Infrastructure to build and renovate safe and healthy learning environments for First Nations students - over 3 years, starting in	74.1
<b>Sub-total - chapter 6</b>	<b>872.7</b>
<b>Funded Initiatives - other Chapters</b>	<b>0.0</b>
<b>Total - Crown Indigenous-Relations</b>	<b>872.7</b>

Northern Affairs : Funded Initiatives - Chapter 6	Amount in millions
<b>English</b>	
Nutrition North Canada's subsidy program to lower the cost of nutritious food and other essential household items - in 2024-25	23.2
To support the Harvesters Support Grant and Community Food Program Fund and promote Indigenous communities in implementing culturally appropriate, local solutions to address food insecurity - over three years starting in 2024-25	101.1
To support the Dechinta Centre for Research and Learning - over two years, starting in 2024-25	5.2
To support Indigenous governments directly affected by the 2023 wildfires in the Northwest Territories - in 2023-24	9.0
<b>Sub-total - chapter 6</b>	<b>138.5</b>
<b>Funded Initiatives - other Chapters</b>	
Note: A) \$3.5 million, for 2024-2025, for updated baseline funding for Polar Knowledge Canada (chapter 7); B) \$50 million over two years, beginning in 2024-25, on a cash basis, through Canada's Regional Development Agencies to support local innovative housing solutions across the country, such as designing and upscaling of modular homes, the use of 3D printing, mass timber construction, and panelized construction. (Chapter 1)	53.5
<b>Total - Northern Affairs</b>	<b>192.0</b>
<b>Grand-total</b>	<b>1064.7</b>

## Suivi 1 : Répartition du financement prévu au chapitre 6 du budget 2024 entre SAC et RCAANC

### Échange :

**La sénatrice Marshall :** Je me demande quelle est la répartition. Je regardais le chapitre 6 du budget. Il s'agit surtout de dépenses liées aux Autochtones. Je me demande quel est le montant pour votre ministère et quel est le montant pour le ministère de Mme Bess.

**M. Thompson :** Connaissez-vous la répartition?

**La sénatrice Marshall :** J'essaie simplement de suivre les dépenses. Je vais simplement passer à...

**Mme Bess :** Sénatrice Marshall, là...

**La sénatrice Marshall :** ... je pense que nous n'avons que cinq minutes, et je suis sur la bonne voie.

### Réponse :

**Total des investissements de SAC : 7,47 milliards de dollars**

**Total des investissements de RCAANC : 1 0647 milliards de dollars**

### Chapitre 6 Financement à SAC :

- 1,24 milliard de dollars sur dix ans pour la mise en œuvre de la *Loi concernant les enfants, les jeunes et les familles des Premières Nations, des Inuits et des Métis* (collectivités des Premières Nations)
- 533,5 millions de dollars sur dix ans pour la mise en œuvre de la *Loi concernant les enfants, les jeunes et les familles des Premières Nations, des Inuits et des Métis* (collectivités inuites)
- 649,4 millions de dollars sur deux ans pour intégrité essentielle des programmes d'éducation primaire et secondaire des Premières Nations
- 242,7 millions de dollars sur trois ans à soutenir la reprise économique du Canada grâce à un soutien essentiel aux étudiants et aux établissements d'enseignement postsecondaire autochtones
- 927,3 millions de dollars sur cinq ans et 169 millions de dollars en cours à répondre aux besoins urgents d'aide au revenu dans les réserves
- 27 millions de dollars sur deux ans à combler les lacunes en matière de prévention de la violence familiale
- 60 millions de dollars sur deux ans pour appuyer les centres d'amitié, partout au pays
- 630,2 millions de dollars sur deux ans à soutien continu pour des services modernisés de mieux-être mental et de traitement de la consommation problématique de substances
- 105 millions de dollars sur cinq ans pour la transformation de la santé des Premières nations
- 562,5 millions de dollars sur un an pour maintenir les services de santé non assurés
- 91,3 millions de dollars sur quatre ans pour la résolution des problèmes de sécurité dans les établissements de soins de santé éloignés et isolés
- 167,5 millions de dollars sur cinq ans à lutter contre le racisme envers les Autochtones dans les soins de santé
- 121,7 millions de dollars sur un an à renouveler l'engagement du Canada envers les enfants inuits (L'Initiative : Les enfants inuits d'abord)

- 241,7 millions de dollars sur trois ans pour des investissements ciblés dans les établissements de santé prioritaires dans les collectivités des Premières Nations
- 36 millions de dollars sur trois ans à mise en œuvre d'initiatives régionales en matière d'énergie propre pour les communautés autochtones
- 2,5 millions de dollars sur un an à l'appui de l'Association touristique autochtone du Canada
- 350 millions de dollars sur cinq ans pour la programme d'entrepreneuriat autochtone et de la recapitalisation des sociétés métisses de financement
- 53 millions de dollars sur cinq ans et 10,6 millions de dollars en cours pour stabiliser des services d'inscription en vertu de la *Loi sur les Indiens*
- 471 millions de dollars sur trois ans pour des établissements d'enseignement éducatifs des Premières Nations
- 77,6 millions de dollars sur cinq ans pour la résilience climatique des Premières Nations (atténuation structurelle)
- 89 millions de dollars sur quatre ans pour la résilience climatique des Premières Nations (routes d'hiver)
- 275 millions de dollars sur deux ans pour le renouvellement du financement temporaire pour la gouvernance et la capacité autochtones
- 426 millions de dollars sur cinq ans à accélérer les investissements dans le logement des Premières Nations
- 57,2 millions de dollars sur cinq ans pour le renouvellement du programme Intelli-feu
- 20,9 millions de dollars sur trois ans pour la protection structurale contre les incendies
- 12,6 millions de dollars sur deux ans à continuer à mettre en œuvre et à faire progresser la nouvelle relation financière

**Total des investissements de SAC : 7,47 milliard de dollars**

Chapitre 6 Financement à RCA :

- 91 millions de dollars sur deux ans, à compter de 2024-2025, afin d'accroître le soutien offert aux communautés pour les aider à documenter, à localiser et à commémorer les lieux de sépulture dans les anciens pensionnats.
- 5 millions de dollars sur trois ans, à compter de 2025-2026, pour établir un programme de lutte contre le déni de la réalité des pensionnats autochtones.
- 4 millions de dollars sur deux ans, à partir de 2024-25, en vue d'aider les partenaires autochtones à faire participer leurs membres au réaménagement à long terme du 100, rue Wellington et du 119, rue Sparks en un espace réservé aux peuples autochtones, y compris un espace consacré au peuple algonquin.
- 12,5 millions de dollars supplémentaires sur deux ans, à compter de 2024-2025, pour aider l'organisation Indigenous Youth Roots à identifier des organismes dirigés par des Autochtones et à conclure des partenariats avec eux. Cela permettra de continuer à offrir des programmes visant à outiller les jeunes autochtones, comme le recommande l'appel à l'action 66 de la Commission de vérité et réconciliation.

- 96,4 millions de dollars sur deux ans à compter de 2024-2025 de financement permettrait aux communautés autochtones de participer pleinement au processus de négociation (Cadre de reconnaissance et de mise en œuvre des droits).
- 1,3 million de dollars sur trois ans à compter de 2024-2025 pour le développement, en collaboration avec des partenaires autochtones, et comme première phase prioritaire, d'un système régional d'alerte Robe rouge.
- 45 millions de dollars sur deux ans, à partir de 2024-2025, en vue d'aider la Société Makivik à réparer les préjudices causés par les politiques fédérales de l'époque qui ont mené à l'abattage de chiens de traîneau et à une perte de la culture inuite.
- 62 millions de dollars sur cinq ans pour les Premières Nations autonomes et les Premières Nations signataires de traités modernes d'accélérer les travaux visant à cerner les lacunes en matière de logement et d'infrastructure.
- 370 millions de dollars sur cinq ans pour les communautés inuites d'accélérer les travaux visant à cerner les lacunes en matière de logement et d'infrastructure.
- 60 millions de dollars sur cinq ans pour les communautés métisses d'accélérer les travaux visant à cerner les lacunes en matière de logement et d'infrastructure.
- 10,4 millions de dollars pour les Premières Nations autonomes et les Premières Nations signataires de traités modernes pour une collaboration avec les Premières Nations en vue de mettre en place des stratégies d'atténuation structurelle visant à protéger les communautés, les maisons et les infrastructures essentielles des catastrophes liées au climat.
- 21 millions de dollars Maintenir les droits garantis par l'article 35 en Colombie-Britannique.
- 20 millions de dollars pour soutenir, en partenariat avec le gouvernement du Manitoba, des partenaires autochtones et les familles touchées, les efforts visant à fouiller le site d'enfouissement de Prairie Green pour chercher les restes de femmes autochtones disparues et assassinées
- 74.1 millions de dollars pour construire et rénover des milieux d'apprentissage sains et sûrs pour les élèves de la maternelle à la 12e année des Premières Nations

**Total des investissements de RCA : 872.7 millions de dollars**

Chapitre 6 Financement aux affaires du nord :

- 23,2 millions de dollars en 2024-2025 pour financer le programme de subventions de Nutrition Nord Canada, afin de faire diminuer le prix des aliments nutritifs et d'autres articles ménagers essentiels.
- 101,1 millions de dollars sur trois ans, à compter de 2024-2025, pour financer la Subvention pour le soutien aux chasseurs-cueilleurs et la Subvention pour les programmes alimentaires des communautés et inciter les communautés autochtones à réduire l'insécurité alimentaire au moyen de solutions locales adaptées sur le plan culturel.
- 5,2 millions de dollars sur deux ans, à compter de 2024-2025, afin de financer le Centre Dechinta pour la recherche et l'apprentissage.
- 9 millions de dollars en 2023-2024 pour soutenir les gouvernements autochtones directement touchés par les feux de forêt dans les Territoires du Nord-Ouest en 2023.



- \*3,5 millions de dollars, pour 2024-2025, pour le financement de base actualisé de Savoir polaire Canada.
- \*\*50 millions de dollars sur deux ans, selon la comptabilité de caisse, à compter de 2024-2025, pour que les agences de développement régional du Canada soutiennent les solutions locales et novatrices de logements dans l'ensemble du pays, comme la conception et l'agrandissement de maisons modulaires, l'utilisation de l'impression 3D, la construction en bois massif et la construction par panneaux. Cela fait fond sur le succès de dizaines de projets innovateurs déjà financés et en cours dans les communautés du pays.

\* Annoncé au chapitre 7

\*\* Annoncé au chapitre 1

**Total des investissements des affaires du nord : 192 millions de dollars**

**Total des investissements de RCAANC : 1,064.7 millions de dollars**

Financement de SAC et RCAANC provenant d'autres ministères gouvernementaux:

- 64 millions de dollars sur quatre ans à plusieurs ministères pour s'attaquer au passif environnemental par l'évaluation et l'assainissement des sites contaminés sous responsabilité fédérale. (ESDC; Allocation de SAC et RCA à confirmer)
- 150,7 millions de dollars sur un an pour le programme de la Stratégie emploi et compétences jeunesse afin d'offrir des placements professionnels et du soutien à l'emploi aux jeunes. (ESDC; Allocation de SAC et RCA à confirmer)
- 1 milliard de dollars sur cinq ans pour la création d'un Programme national d'alimentation dans les écoles

## **Deuxième suivi : Ventilation des dépenses liées aux services professionnels**

### Échange:

**Le président:** Le détail du 4,3 milliards? J'ai une dernière question pour Relations Couronne-Autochtones et Affaires du Nord Canada. Je vois les millions et les milliards de dollars en négociations et en remises. Je regrette presque de ne pas avoir fait du droit autochtone. Est-ce qu'on peut avoir une idée des honoraires professionnels au sein de vos ministères qui sont liés aux litiges en matière de territoire ou en négociations de traités? Combien versez-vous d'honoraires professionnels de consultants, de comptables, d'historiens et d'avocats? J'aimerais avoir une déclinaison de ce qui semble être des sommes assez importantes.

### Contexte:

RCAANC a visionné la vidéo et que la question initiale sur les « 4,3 milliards » était un commentaire sur un autre sujet et n'était pas liée à la question adressé à RCAANC.

### Réponse:

En 2023-24, le ministère Relations Couronne-Autochtones et Affaires du Nord Canada a dépensé environ 114 millions de dollars en services professionnels pour des consultants, des comptables, des historiens et des avocats liés à des revendications territoriales ou autres, à des négociations de traités et à des litiges.

Initiatives financées - CIRNAC

Relations Couronne-Autochtones : Initiatives financées - Chapitre 6 CIRNAC	Montant en millions
Afin d'accroître le soutien offert aux communautés pour les aider à documenter, à localiser et à commémorer les lieux de sépulture dans les anciens pensionnats - sur 2 ans, à compter de 2024-2025	91.0
Pour établir un programme de lutte contre le déni de la réalité des pensionnats autochtones - sur 3 ans, à compter de 2025-2026	5.0
En vue d'aider les partenaires autochtones à faire participer leurs membres au réaménagement à long terme du 100, rue Wellington et du 119, rue Sparks en un espace réservé aux peuples autochtones, y compris un espace consacré au peuple algonquin - sur 2 ans, à compter de 2024-2025	4.0
Pour aider l'organisation Indigenous Youth Roots à identifier des organismes dirigés par des Autochtones et à conclure des partenariats avec eux. Cela permettra de continuer à offrir des programmes visant à outiller les jeunes autochtones, comme le recommande l'appel à l'action 66 de la Commission de vérité et réconciliation - sur 2 ans, à compter de 2024-2025	12.5
Permettrait aux communautés autochtones de participer pleinement au processus de négociation (Cadre de reconnaissance et de mise en œuvre des droits) - sur 2 ans, à compter de 2024-2025	96.4
Pour le développement, en collaboration avec des partenaires autochtones, et comme première phase prioritaire, d'un système régional d'alerte Robe rouge - sur 3 ans, à compter 2024-2025	1.3
En vue d'aider la Société Makivik à réparer les préjudices causés par les politiques fédérales de l'époque qui ont mené à l'abattage de chiens de traîneau et à une perte de la culture inuite- sur 2 ans, à compter de 2024-2025	45.0
Pour les Premières Nations autonomes et les Premières Nations signataires de traités modernes d'accélérer les travaux visant à cerner les lacunes en matière de logement et d'infrastructure - sur 5 ans à compter de 2024-2025	62.0
Pour les communautés inuites d'accélérer les travaux visant à cerner les lacunes en matière de logement et d'infrastructure - sur 5 ans, à compter de 2024-2025	370.0
Pour les communautés métisses d'accélérer les travaux visant à cerner les lacunes en matière de logement et d'infrastructure - sur 5 ans, à compter de 2024-2025	60.0
Pour les Premières Nations autonomes et les Premières Nations signataires de traités modernes pour une collaboration avec les Premières Nations en vue de mettre en place des stratégies d'atténuation structurelle visant à protéger les communautés, les maisons et les infrastructures essentielles des catastrophes liées au climat - sur 5 ans, à compter de 2024-2025	10.4
Pour maintenir les droits garantis par l'article 35 en Colombie-Britannique, sur 5 ans à compter de 2024-2025	21.0
Pour soutenir, en partenariat avec le gouvernement du Manitoba, des partenaires autochtones et les familles touchées, les efforts visant à fouiller le site d'enfouissement de Prairie Green pour chercher les restes de femmes autochtones disparues et assassinées - en 2024-2025	20.0
Pour construire et rénover des milieux d'apprentissage sains et sûrs pour les élèves de la maternelle à la 12e année des Premières Nations - sur 3 ans, à compter de 2024-2025	74.1
<b>Sous-total - chapitre 6</b>	<b>872.7</b>

<b>Initiatives financées - autres chapitres</b>	<b>0.0</b>
---	------------

<b>Total - Relations Couronne-Autochtones</b>	<b>872.7</b>
---	--------------

Affaires du Nord : Initiatives financées - Chapitre 6	Montant en millions
Pour financer le programme de subventions de Nutrition Nord Canada, afin de faire diminuer le prix des aliments nutritifs et d'autres articles ménagers essentiels - en 2024-2025	23.2
Pour financer la Subvention pour le soutien aux chasseurs-cueilleurs et la Subvention pour les programmes alimentaires des communautés et inciter les communautés autochtones à réduire l'insécurité alimentaire au moyen de solutions locales adaptées sur le plan culturel - sur 3 ans à compter de 2024-2025	101.1
Afin de financer le Centre Dechinta pour la recherche et l'apprentissage - sur 2 ans à compter de 2024-2025	5.2
Pour soutenir les gouvernements autochtones directement touchés par les feux de forêt dans les Territoires du Nord-Ouest en 2023 - en 2023-2024	9.0
<b>Sous-total - chapitre 6</b>	<b>138.5</b>

<b>Initiatives financées - autres chapitres</b>	
Note: A) 3,5\$ millions de dollars, pour 2024-2025, pour le financement de base actualisé de Savoir polaire Canada (chapitre 7); B) 50\$ millions de dollars sur deux ans, selon la comptabilité de caisse, à compter de 2024-2025, afin que les agences de développement régional du Canada soutiennent les solutions locales et novatrices de logements dans l'ensemble du pays, comme la conception et l'agrandissement de maisons modulaires, l'utilisation de l'impression 3D, la construction en bois massif et la construction par panneaux. (Chapitre 1)	53.5

<b>Total - Affaires du Nord</b>	<b>192.0</b>
---------------------------------	--------------

<b>Grand total</b>	<b>1064.7</b>
--------------------	---------------